
چک های ۲ بانک پر مشتری به 
زودی الکترونیکی می شود

به دنبال عملیاتی شدن صدور چک های الکترونیکی توسط ۱۱ بانک )تاکنون(، در 
آخرین خبرها از ســوی مسئولان بانکی اعلام شده که به زودی بانک ملت و ملی 
بــه عرضه کنندگان چک های الکترونیکی می پیوندند که باتوجه به اینکه این دو 
بانک مشــتریان زیادی دارند، تاثیرگذاری بسیار خوبی خواهند داشت. به گزارش 
ایسنا، چک های الکترونیکی آخرین دستاورد نظام بانکی در حوزه دیجیتال است 
که با امضای دیجیتالی شخص ارائه دهنده، اعتبار پیدا می کند و منجر به کاهش 
مراجعه مشتریان به بانک ها و صرفه جویی در زمان و هزینه های آن ها شده است.

رایج شدن این نوع چک ها مزایای زیادی داد؛ کاهش هزینه های مشتری همچون 
کاهش هزینه رفت وآمد به بانک ها و همچنین صرفه جویی در وقت مشــتریان از 
مهمترین حسن های چک های الکترونیکی است.ضمن اینکه رهگیری چک های 
دیجتالی بسیار راحت تر است. قطعا برگشت خوردن چک های الکترونیکی بسیار 
کمتر شــده و تعامل مشتریان با یکدیگر شده است. در حقیقت زمانی که فردی 
چک الکترونیکی صادر می کند، شــخص دریافت کننده نیز بایستی وارد سامانه 
"هامون" خود شــده تا بتواند چک خود را دریافت و از طریق سامانه مجازی بانک 

صادرکننده چک، آن را نقد کند. صدور چک های الکترونیکی تاکنون توسط ۱۱ 
بانک انجام شده و مقرر است که بانک ملی به عنوان بزرگترین بانک دولتی آن را 
عملیاتی کند.اخیراً مهران محرمیان ضمن اشاره به همین موضوع )صدور چک های 
الکترونیکی توســط ۱۱ بانک(، اظهار کرده کــه به زودی بانک ملت و ملی نیز به 
عرضه کنندگان چک های الکترونیکی خواهند پیوست؛ این دو بانک باتوجه به اینکه 
مشتریان زیادی را در شبکه بانکی دارند، تاثیرگذاری بسیار خوبی خواهند داشت. 
وی همچنین اعلام کرده که به زودی رقم چک های الکترونیکی صاده و نقد شده 
به ۱۰۰۰ میلیارد تومان نزدیک می شود.بنابر اعلام بانک مرکزی، چک الکترونیکی 
هنوز در بانک ملی عملیاتی نشده است که معاون فناوری های نوین بانک مرکزی 
در رابطه با علت این موضوع نیز گفته آخرین مراحل تست در بانک ملی در حال 
انجام است و به زودی عملیاتی خواهد شد. تست های Functional )تست کاردکرد( 
انجام شــده و در حال حاضر موارد مربوط به تســت امنیــت را می گذرانند که 
حساسیت ویژه ای بر آن وجود دارد.گفتنی است؛ براساس آخرین تصمیم گیری ها 
در حوزه چک های الکترونیک و با تصویب ماده الحاقی ۵ به لایحه برنامه هفتم و 
همچنین در صورت تایید شورای نگهبان، مقرر است که در سال سوم اجرای قانون 

هفتم، چک های کاغذی برای همیشه از نظام بانکی حذف شود.

ادامه روند نزولی 
در بورس

بازار ســرمایه امروز هم روند نزولی خود را ادامه داد و شــاخص 
کل بورس بــا کاهش ۲۰۰۰ واحدی به دو میلیــون و ۲۶ هزار 
واحد رســید.به گزارش ایسنا، بازار ســرمایه امروز یکشنبه )۲۸ 
آبان ماه( رونــد نزولی خود را ادامه داد و شــاخص کل بورس با 
کاهش ۲۳۱۷ واحدی روی دو میلیون و ۲۶ هزار واحد ایســتاد.

شــاخص کل هم وزن اما رشــد ۲۰۱۹ واحدی را نسبت به روز 
گذشــته تجربه کرد و روی ۷۰۳ هزار و ۹۵۱ واحد ایســتاد. در 
این بــازار بیش از ۳۰۸ هزار معامله به ارزشــی بالغ بر ۵۰ هزار 
و ۲۶۲ میلیارد ریال انجام شــد.صنایع پتروشیمی خلیج فارس، 
فولاد مبارکه اصفهان، مخابرات ایران، سرمایه گذاری نفت و گاز و 
پتروشیمی تامین، سرمایه گذاری غدیر، ایران خودرو و پتروشیمی 
شازند تاثیرگذارترین نمادها بر شاخص کل بورس بودند که به غیر 
از دو نماد پایانی مذکور دیگر نمادها روند نزولی نسبت به دیروز 
داشتند.فرابورس روند متفاوتی با بورس را تجربه کرد و شاخص 
کل آن امروز با رشد ۱۴۰ واحدی به ۲۵ هزار و ۸۴ واحد رسید.

در این بــازار بیش از ۲۱۵ هزار معامله به ارزشــی بالغ بر ۱۱۰ 
هــزار و ۶۷۳ میلیارد ریال انجام شــد.صبا فــولاد خلیج فارس، 
ســرمایه  گذاری مالی سپهر صادرات، آهن و فولاد غدیر ایرانیان، 
پلیمر آریاساسول، پتروشیمی مارون، پویا زرکان آق دره و صنایع 
مادیران تاثیرگذارترین نمادها بر شاخص کل فرابورس بودند که 
به غیــر از صبا فولاد خلیج فارس، پتروشــیمی مارون و صنایع 
مادیران دیگر نمادهای مذکور روند منفی نسبت به دیروز را تجربه 

کردند.

بر اساس گزارش تهیه شده از عملکرد ۲۵ بانکی که در 
پرداخت تسهیلات طرح نهضت ملی مسکن کوتاهی 
کرده اند تا ۱۵ آبان ماه ســال جاری ۲۶ هزار و ۲۶۳ 
میلیارد تومان جریمه در نظر گرفته شــده اســت.به 
گزارش ایسنا، در تبصره ۵ ماده ۴ قانون جهش مسکن 
در مورد بخش تسهیلات بانکی که باید بانک ها برای 
حوزه مســکن بپردازند، یک ضمانت اجرایی در نظر 
گرفته شده بر این مبنا که اگر نسبت به سهمیه ای که 
بانک مرکزی معرفی می کند، بانک ها تسهیلات لازم 
۲۰ درصدی را نپردازند به جریمه ای معادل همان یک 
پنجم عدد تعهد شــده از سمت سازمان امور مالیاتی 
باید جریمه شوند و مبلغ این جریمه هم وارد صندوق 
ملی مسکن خواهد شــد تا مجدد در حوزه ساخت و 
عرضه و تولید مســکن به کار گرفته شــود.به همین 
دلیل چندی پیش رئیس جمهور و هفته گذشته وزیر 
اقتصاد از جریمه بانک های متخلف ســخن به میان 
آوردند.در خصوص جزئیات جرائم مالیاتی این بانکها 
شاهین مســتوفی، مدیرکل دفتر حسابرسی مالیاتی 
سازمان امور مالیاتی اظهار کرد: در قانون جهش تولید 
مسکن مصوب سال ۱۴۰۰ به صراحت آمده که بانکها 
باید برای تامین نیازهای پروژه های مسکن تسهیلاتی 
در اختیــار متقاضیان قرار بدهند.وی افزود: به همین 
دلیل برای سال ابتدایی اجرای این طرح یعنی از بازه 
زمانی ۳۱ شهریور ســال ۱۴۰۰ تا همین بازه زمانی 
در ســال ۱۴۰۱ حــدود ۲۵ بانک کشــور به میزانی 
که بانک مرکزی برای آنهــا تعیین کرده در مجموع 
۳۶۰ هزار میلیارد تومان برای پیشــبرد طرح مردمی 
نهضت ملی مسکن تسهیلات ارائه دهند.مدیرکل دفتر 
حسابرسی مالیاتی سازمان امور مالیاتی خاطر نشان 
کــرد: با این حال طبق تبصره ۵ ماده ۴ قانون جهش 
مسکن در صورتی که بانک ها از اعطای این تسهیلات 
۲۰ درصــدی خودداری کنند، بــه جریمه ای معادل 
همان یک پنجم عدد تعهد شــده از ســمت سازمان 
امور مالیاتی باید جریمه شوند.مســتوفی با اشاره به 
جزئیات جریمه بانک هــای متخلف گفت: از مجموع 
۳۶۰ هــزار میلیارد تومان بانکها طی این مدت زمانی 
تنها حدود ۶۰ هزار میلیــارد تومان به پروژه نهضت 
ملی مســکن اختصاص دادنــد و از پرداخت بیش از 
۳۰۰ هزار میلیارد دیگر خــودداری کردند.وی افزود: 
بنابراین وقتی قانون به صراحت گفته باید ۲۰ درصد 
این میزان را به عنوان مالیات پرداخت کنند سازمان 
امــور مالیاتی موظف به اخذ جریمــه کرد ۶۰ هزار و 

۶۰۰ میلیارد تومانی از این ۲۵ بانک اســت.مدیرکل 
دفتر حسابرسی مالیاتی سازمان امور مالیاتی در بخش 
دیگری از ســخنان خود بیان کرد: با این براســاس 
آخرین اطلاعات حــدود ۵۹ هزار میلیارد تومان رأی 
اولیه برای محکومیت بانک های متخلف در نظر گرفته 
شده اســت.این مقام مسئول گفت: در واقع بر اساس 
گزارش تهیه شــده از عملکــرد ۲۵ بانک تا ۱۵ آبان 
ماه ســال جاری بر مبنای رأی تجدید نظر دادرسی 
انجام شــده، ۲۶ هــزار و ۲۶۳ میلیارد تومان جریمه 
برای بانک های متخلف نهایی شده است.مستوفی به 
دلایل بانکها برای عدم پرداخت این تسهیلات به پروژه 
نهضت ملی مسکن پرداخت و خاطر نشان کرد: بیشتر 
بانکها ناقص بودن سامانه های وزارت راه و شهرسازی 
را دلیــل این امر عنوان کردنــد از طرف دیگر برخی 
از متقاضیانی که به بانکها معرفی شــده بودند به این 
بانکها مراجعه نکردند و برخی دیگر شــرایط دریافت 
تســهیلات را نداشتند.وی با اشاره به این که سازمان 
امور مالیاتی مکلف اســت در خصــوص اخذ جریمه 
براســاس اطلاعات بانک مرکــزی اقدام کند، تصریح 
کــرد: برخی از این جریمه ها هنوز به مرحله قطعیت 
نرسیده و در مرحه دادرسی است که طبیعتا اگر بانک 
مرکزی و وزارت راه و شهرسازی اطلاعاتی ارائه بدهند 

این جریمه ها کسر و اصلاح خواهد شد.مدیرکل دفتر 
حسابرسی مالیاتی سازمان امور مالیاتی در ادامه اشاره 
ای به برخی بانکها متخلف داشــت و گفت: براساس 
اطلاعات بانک مرکزی به عنوان نمونه بانک صادرات 
۸ هــزار و ۴۰۰ میلیارد تومان، بانــک ملی ۶ هزار و 
۳۰۰ میلیارد تومان، بانک پاســارگاد ۵ هزار میلیارد 
تومان، بانکهای کارآفرین و سامان نیز هر کدام ۲ هزار 
و ۱۰۰ میلیارد تومان بدهی مالیاتی در خصوص پروژه 
نهضت ملی مسکن دارند.وی گریزی به ضمانت های 
اجرایی اخذ جریمه کــرد از این بانکها زد و گفت: با 
توجه به قوانین و ضوابط مالیات های مســتقیم اگر 
بانکــی از پرداخت این جریمه کــرد خودداری کند 
ســازمان امور مالیاتی با همــکاری بانک مرکزی می 
تواند این وجوه را از محل دارایی های بانکها نزد بانک 
مرکزی اخذ کند.مستوفی خاطرنشان کرد: تاکنون دو  
مرتبه سازمان امور مالیاتی به بانک مرکزی برای ارائه 
لیست تسهیلات پرداختی بانکها به پروژه نهضت ملی 
مسکن از تاریخ ۳۱ شهریور ۱۴۰۱ تا همین بازه زمانی 
در سال جاری نامه فرســتاده اما بانک مرکزی هنوز 
پاسخی به این نامه ها نداده است. با این حال طبیعتا به 
محض دریافت این لیست جریمه های جدیدی مالیاتی 

برای بانک های متخلف وضع می شود.
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بیمارستان ۳۱۳ تختی امام خمینی شهریار پس از ۳۴ سال انتظار مردم این شهرستان محروم، امروز همزمان با روز ولادت حضرت زینب )س( و روز پرستار، 
با حضور رئیس جمهور افتتاح و بهره برداری رســمی از آن آغاز شــد.به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی صبح امروز یکشنبه با سفر به شهرستان شهریار، 
بیمارستان ۳۱۳ تختی امام خمینی )ره( شهریار را که تکمیل آن به عنوان یک طرح نیمه تمام جزو دستورات و مصوبات سفر سال گذشته وی به این شهرستان 
بود، به شکل رسمی افتتاح کرد. عملیات احداث این بیمارستان در شهرستان محروم شهریار از ۳۴ سال قبل آغاز شده بود و عملیات ساختمانی و تجهیز آن 
تا سال گذشته به پیشرفت ۷۶ درصدی رسیده بود. رئیسی پس از سفر اردیبهشت ۱۴۰۱ خود به شهرستان شهریار و بازدید از این پروژه دستور داد مشکلات 
اداری و مالی تکمیل آن در کوتاه  ترین زمان رفع شــود که پیرو این دســتور ابتدا رفع اختلافات هیات مدیره بیمارستان و سپس تامین منابع مالی لازم در 

دستور کار قرار گرفت تا این طرح عمرانی خدماتی هر چه سریع تر تکمیل شود.

www.sobh-eqtesad.ir

با حضور رئیسی انجام شد

افتتاح بیمارستان امام خمینی شهریار پس از ۳۴ سال انتظار

info@sobh-eqtesad.ir

مرمت و بازسازی پل 
گذر مرزی آستارا به 

پایان رسید

رییس اداره راه و ترابری شهرســتان مرزی آســتارا گفت: کار 
مرمت پل گذر مرزی آســتارا که از ابتدای پارسال آغاز شده 
بود، به پایان رسید. محمود ایرانپرست روز سه شنبه درگفت 
وگو با خبرگزاری جمهوری اســلامی افزود: هزینه مرمت این 
پل که تنها گذر ارتباطی زمینی بین جمهوری اسلامی ایران 
و جمهوری آذربایجان در شهرســتان آســتارا است ، ازمحل 
اعتبارات ملی تامین شد.وی کل اعتبار هزینه شده برای مرمت 
ونوسازی این پل را ۲۶۰ میلیون ریال ذکر کرد. طول این پل 
که بر روی رودخانه " آســتاراچای " نصب شده ۸۰ متر است 
که وظیفه حفظ و مرمت نیمی ازان به عهده ایران است. طرف 
آذری نیز پارسال نیمی دیگرازاین پل را مرمت و بازسازی کرد. 
رودخانه " آســتاراچای " مرز بین ایران و جمهوری آذربایجان 
در شهرســتان آستارا محسوب می شود. ســالانه حدود ۷۰ 
هزار دســتگاه وســیله نقلیه وبیش از۵۰۰ هزار مسافر ایرانی 
و خارجــی از این پل مرزی تردد می کنند. شهرســتان ۶۵ 
هزار نفری آســتارا در شمال غرب اســتان گیلان واقع است.

گزیده خبر

عاقبت وام ندادن بانک ها به بخش مسکن

رهبرانقلاب: باید شریان حیاتی رژیم صهیونیستی قطع شود

اجرای تعرفه گذاری پلکانی کمک 
به تولید و صنعت است

۹۶ درصد مالکیت کشاورزی کشور، 
خصوصی است

عضو کمیســیون کشاورزی، آب منابع طبیعی و محیط زیست مجلس شورای اسلامی به بیان توضیحاتی 
درباره اهمیت اجــرای تعرفه گذاری پلکانی گاز خانگی برای جلوگیری از مصرف بی رویه انرژی پرداخت. 
حجت الاسلام و المسلمین محمد ســبزی عضو کمیسیون کشاورزی، آب منابع طبیعی و محیط زیست 
مجلس شــورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره اهمیت اجرای طرح تعرفه گذاری پلکانی گاز 
خانگی گفت: کشور ما دارای ذخایر عظیم گاز است ولی فرهنگ صحیح استفاده از گاز به دلیل فراوانی و در 

دسترس بودن آن در کشور ما وجود ندارد و به همین دلیل......

توقیف ۱۲۱ هزار لیتر روغن موتور تقلبی در تهران

رئیسی: تجدیدنظر در تقسیمات کشوری استان تهران جزو برنامه های 
دولت است

معاون وزیر صمت:

ارائه تسهیلات دولت به صنایعی که آلایندگی 
کمتر دارند
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گزیده خبر
کنعانی مقدم:

برگزاری انتخابات رقابتی با مشارکت بالا 
یک فرمان است

فعال سیاســی اصولگرا گفــت: مقام معظم رهبری بســیار تاکید دارند که 
انتخابات باید به گونه ای باشند که همه مردم احساس کنند در این انتخابات 
شریک هســتند و مشارکت باید معنادار و فعال باشد.حسین کنعانی مقدم 
در گفتگو با خبرنگار مهر، با اشاره به بیانات مقام معظم رهبری در خصوص 
رقابتی کردن انتخابات، اظهار داشت: مقام معظم رهبری چهار مؤلفه را برای 
انتخابات پیش رو مطرح کردند که این مولفه ها عبارتند از: رقابت، سلامت، 
امنیت و مشــارکت. در دیداری که مقام معظم رهبری با اعضای شــورای 
نگهبان داشتند مجدداً بحث رقابتی بودن را مطرح کردند و در اینجا رقابتی 
بودن به معنای این اســت که همه گروه ها، جناح های سیاسی و افرادی که 
می تواننــد و توانایی اینکه در انتخابات نامزد شــوند را دارند حتماً ثبت نام 
کنند و مردم وقتی که به لیست انتخابات نگاه می کنند باید افراد مورد تأیید 
خودشــان را در آن لیست ببینند.وی با بیان اینکه سه عنصر شور، شعور و 
شــعار انتخاباتی در کنار هم معنی و مفهوم پیدا می کند، افزود: مقام معظم 
رهبری بســیار تاکید دارند که در واقع انتخابات باید به گونه ای باشــند که 
همه مردم احســاس کنند در این انتخابات شریک هستند و مشارکت باید 
معنادار و فعال باشد و مشارکت نباید به گونه ای باشد که صرفاً به دلیل رفع 
تکلیف یا برای اســتفاده از حقوق شهروندی رأی بدهیم. مشارکت و رقابت 
دو عنصر تنگاتنگ در یک انتخابات اســت و انتخابات بدون رقابت انتخابات 
محسوب نمی شود و صرفاً اینگونه است که تعدادی از افراد که تفکر مشابهی 
دارند می آیند و اینگونه افرادی که آنها را قبول ندارند در انتخابات شــرکت 
نمی کنند و مشارکت پایین می آید.وی در ادامه در خصوص راهبردهای نظام 
برای انتخابات آینــده گفت: به نظر بنده هم انتخاب کنندگان، هم انتخاب 
شــوندگان مسئولیت هایی برعهده دارند که باید آنها را به نحو احسن انجام 

دهند.

رهبرانقلاب: باید شریان حیاتی رژیم صهیونیستی قطع شود

حضرت آیت الله خامنه ای امروز با تاکید بر اینکه باید شریان 
و جریان حیاتی رژیم صهیونیســتی قطع شــود، فرمودند: 
دولت های اســلامی حداقل برای یک مــدت محدود رابطه 
سیاســی خود را با رژیم صهیونیستی قطع کنند.به گزارش 
گروه سیاســی خبرگزاری فارس، حضرت آیت الله خامنه ای 
فرمانده کل قوا صبح امروز )یکشــنبه( با حضور در دانشگاه 
علوم و فنون هوافضای عاشــورا، به مدت یک ساعت و نیم از 
آخرین دستاوردهای نیروی هوافضای سپاه پاسداران انقلاب 
اســلامی در محل نمایشگاه دائمی این نیرو بازدید کردند.در 
این نمایشگاه که شامل بخش های موشکی، پهپادی، پدافندی 
و فضایی بود، دستاوردهای جدید و به روز شده دانشمندان و 
متخصصان جوان نیروی هوافضای سپاه پاسداران تحت عنوان 
»از ایده تا محصولِ تمام ایرانی« به نمایش گذاشته شده بود.

رونمایی از موشــک کروز هایپرسونیک »فتاح ۲«همزمان با 
حضور رهبر انقلاب اسلامی در این نمایشگاه، از موشک کروز 
هایپرسونیک »فتاح ۲«، سامانه پدافندی متحرک »مهران« 
و ســامانه ارتقاء یافته »۹ دی« و هم چنین پهپاد »شــاهد 
۱۴۷« رونمایی شــد.آخرین اقدامات و پیشرفت ها در حوزه 
موشک ماهواره بر و ارســال ماهواره به فضا بخش دیگری از 
این نمایشگاه بود.ویژگی های نمایشگاه هوافضای سپاه حضرت 

آیت الله خامنه ای پس از بازدید از نمایشــگاه دســتاوردها و 
توانمندی هــای نیروی هوافضای ســپاه در جمع فرماندهان 
و مسئولان دانشــگاه علوم و فنون هوافضای عاشورا، بازدید 
از این نمایشــگاه را شــیرین و مطلوب خواندند و مهم ترین 
ویژگی آن را نیازســنجی صحیح و تمرکز علمی و تحقیقاتی 
بر نیازها برشمردند.ایشان رســیدن به چنین دستاوردهای 
علمی را ناشــی از انگیزه متکی بر عزم و ایمان دانســتند و 
تاکید کردند: هرجا جوان های ما با عزم و ایمان وارد شــدند، 
توانسته اند کارهای بزرگی انجام دهند و در این نمایشگاه هم 
نشانه های عزم و ایمان کاملًا مشهود بود.رهبر انقلاب اسلامی 
یکی دیگر از ویژگی های نمایشگاه هوافضای سپاه را، ابتکار و 
نوآوری برشــمردند و خاطرنشان کردند: البته نباید به سطح 
کنونی موفقیت ها راضی بود زیرا بخش های مختلف نظامی و 
غیرنظامی در دنیا به صورت مستمر در حال حرکت و پیشرفت 
هستند و ما باید تلاش کنیم تا عقب نمانیم.حضرت آیت الله 
خامنه ای، حرکت و پیشرفت در مجموعه های نیروهای مسلح 
را ســریع و مطلوب خواندند و بــا تاکید بر لزوم کاهش پیدا 
نکردن شتاب حرکت، افزودند: ما در برخی بخش های کشور 
وضعمان خیلی خوب اســت اما در برخی بخش ها وضعمان 
خوب نیست و کمبود و نقص وجود دارد که در این بخش ها 

نیز باید با تشــخیص صحیح نیازها، به سمت برطرف کردن 
نقطه ی نیاز حرکت کرد.قضایای غزه بسیاری از حقایق مکتوم 
را برای مردم دنیا آشکار کرد رهبر انقلاب اسلامی در بخش 
دیگری از سخنان خود با اشاره به تحولات فلسطین و استمرار 
جنایات رژیم صهیونیستی در غزه گفتند: قضایای غزه بسیاری 
از حقایق مکتوم را برای مردم دنیا آشکار کرد که یکی از این 
حقایق، طرفداری سران کشــورهای غربی از تبعیض نژادی 
اســت.حضرت آیت الله خامنه ای رژیم صهیونیستی را مظهر 
تبعیض نژادی خواندند و گفتند: صهیونیســت ها خود را نژاد 
برتر می دانند و بقیه آحاد بشر را نژاد پسَت به حساب می آورند 
و به همین دلیل است بدون احساس ناراحتی وجدان، چندین 
هزار کودک را به قتل رسانده اند.ایشان تاکید کردند: هنگامی 
که رئیس جمهور آمریــکا، صدراعظم آلمان، رئیس جمهور 
فرانســه و نخســت وزیر انگلیس، با آن همــه ادعا از چنین 
رژیم نژادپرســتی حمایت و به آن کمک می کنند، به معنای 
طرفداری این آقایان از تبعیض نژادی به عنوان نفرت انگیزترین 
مســائل دنیا است.رهبر انقلاب اســلامی خاطرنشان کردند: 
مــردم اروپا و آمریکا نیز باید تکلیــف خود را با این وضعیت 
روشن کنند و نشان دهند که طرفدار تبعیض نژادی نیستند 
نکتــه دیگری که حضرت آیت الله خامنــه ای درباره قضایای 

غزه به آن اشــاره کردند، موضــوع ناکامی نظامی و عملیاتی 
رژیم صهیونیستی بود.رژیم صهیونیستی تاکنون در حرکت 
خود ناکام بوده است ایشان گفتند: رژیم صهیونیستی به رغم 
بمباران های گســترده در غزه، تاکنون در حرکت خود ناکام 
بوده اســت زیرا از ابتدا گفتند که هدف ما نابودی حماس و 
مقاومت و زمین گیر کردن آنها است اما با گذشت بیش از ۴۰ 
روز و با بکارگیری همه توان نظامی خود، هنوز نتوانســته اند 
این کار را انجام دهند.رهبر انقلاب اسلامی بمباران وحشیانه 
بیمارســتان ها و زنان و کودکان در غزه را نشانه عصبی بودن 
شدید سران رژیم صهیونیســتی از شکست خود دانستند و 
افزودند: شکست رژیم صهیونیستی در غزه، یک واقعیت است 
و پیشــروی و ورود به داخل بیمارستانها و یا خانه های مردم، 
پیروزی نیســت زیرا پیروزی به معنای شکست دادن طرف 
مقابل اســت که رژیم صهیونیستی تاکنون نتوانسته است به 
آن دست یابد و در آینده هم نخواهد توانست.حضرت آیت الله 
خامنه ای با تاکید براینکه ابعاد این نتوانســتن فراتر از رژیم 
صهیونیستی است، گفتند: این نتوانستن به معنای نتوانستنِ 
آمریکا و کشــورهای غربی نیز است و اکنون همه دنیا با این 
حقیقت مواجه شــده اســت که یک رژیم ِ دارای امکانات و 
تجهیزات مفصل و پیشــرفته نظامی نتوانسته است بر طرف 
مقابل خود که هیچ یــک از این امکانات را ندارد، غلبه کند.

وظایف دولت های مســلمان در قبال غزه ایشــان همچنین 
درباره وظایــف و عملکرد دولت های مســلمان نیز افزودند: 
برخی دولت های اســلامی به ظاهر در مجامع، جنایات رژیم 
صهیونیســتی را محکوم کردند و برخی هم تاکنون محکوم 
نکرده اند اما این، قابل قبول نیســت. کار اصلی آن است که 
شــریان و جریان حیاتی رژیم صهیونیســتی قطع شــود و 
دولت های اســلامی مانع از رسیدن انرژی و کالا به این رژیم 
شــوند. رهبر انقلاب اسلامی خاطرنشــان کردند: دولت های 
اســلامی حداقل برای یک مدت محدود رابطه سیاسی خود 
را با رژیم صهیونیستی قطع کنند. حضرت آیت الله خامنه ای 
افزودند: ملتها باید با ادامه تجمعات و تظاهرات خود، نگذارند 
مظلومیت ملت فلسطین فراموش شود. ایشان در پایان تاکید 
کردند: ما به وعده الهی یقین داریم و به آینده نیز امیدواریم 
و به وظیفــه خود عمل خواهیم کرد.وقتــی نیروی ایمان و 
توانایی علمی با هم همراه باشــند معجزه می کنند حضرت 
آیت الله خامنه ای فرمانده کل قوا همچنین در حاشیه بازدید از 
نمایشگاه دستاوردهای هوافضای سپاه در گفت وگو با خبرنگار 
صداوسیما گفتند: برادران خوب تلاش می کنند، نیروی ایمان 
و توانایی علمی پشت سرشان است، این دو نیرو وقتی با هم 

همراه باشند معجزه می کنند.

رئیس جمهور با بیان اینکه منطقه شــهریار در سال های گذشته بسیار رشد کرده 
است، گفت: باید به اقتضای تغییرات جمعیتی در این منطقه علاوه بر تجدیدنظر در 
تقسیمات کشوری، در ارتقای امکانات مختلف مورد نیاز آن از جمله در بخش حمل 
و نقل و آموزشی نیز اقدامات لازم صورت گیرد.به گزارش ایسنا، سید ابراهیم رئیسی 
پیش از ظهر امروز یکشــنبه در جریان سفر به شهرستان شهریار، در اجتماع مردم 
این شهرستان با تبریک ولادت با سعادت حضرت زینب )س( تصریح کرد:  در جریان 
این ســفر انتظار بیش از ۳۰ ساله مردم برای بهره برداری از بیمارستان تخصصی و 
فوق تخصصی امام خمینی)ره( پایان یافت و این مرکز درمانی به نام با برکت حضرت 
زینب کبری )س( افتتاح شــد.رئیس جمهور با اشاره به اهتمام دولت مردمی برای 
تکمیل طرح های نیمه تمام در کشور افزود: بنده در سال ۱۳۵۹ توفیق داشتم که در 
شهرستان کرج آن زمان مسئولیتی داشتم و لذا با شهریار و رباط کریم و شهر اندیشه 
که در آن زمان در حال تاســیس بود، آشــنایی داشتم، اما امروز این مناطق بسیار 
توســعه یافته و نسبت به آن زمان تغییر کرده اند.رئیسی با قدردانی از همه کسانی 
که در طول این ســال ها برای پیشرفت و رشد کشور و از جمله مناطق غرب استان 
تهران تلاش کرده اند، اظهار داشــت: امروز باید در این مناطق به اقتضای توسعه ای 
که صورت گرفته تجدیدنظری در تقسیمات کشوری در سطح شهرستان ها و استان 
انجام شود؛ تجدیدنظر در تقسیمات کشوری این منطقه جزو برنامه های دولت است 
و کارشناسان مربوطه در حال بررسی های لازم هستند تا ارتقای تقسیمات کشوری 
در این منطقه به منطقی ترین شکل ممکن صورت گیرد.رئیس جمهور همچنین با 
اشاره به اهمیت مسئله تردد و حمل و نقل در این منطقه چه در بخش های درونی و 
چه به لحاظ ارتباط با دیگر مناطق استان و کشور گفت:  توسعه خطوط ریلی و مترو 
به منطقه شهریار نیز از ضرورت هایی است که از سوی شهرداری ها دنبال می شود و 
دولت نیز از تلاش های آنها در این زمینه حمایت می کند.رئیسی در ادامه به اهمیت 
مسئله آموزش و مسائل فرهنگی در شهرستان شهریار و مناطق غربی استان تهران 
به خصوص با توجه به مهاجرت گسترده به این منطقه اشاره و خاطرنشان کرد: مردم 
این مناطــق، مردمی دلداده به انقلاب، علاقمند بــه ارزش ها و پایبند به فرهنگی 
اسلامی و ایرانی هستند و باید تلاش کنیم این هویت و فرهنگ حفظ شده و ارتقای 
یابد.رئیس جمهور گفت: پیش از آمدن به این ســفر همکاران بنده مسائل استان را 

بررسی کرده و به این نتیجه رسیدند که حتماً باید امکانات و زیرساخت های آموزشی 
و فرهنگی این منطقه متناسب با اقتضائات جمعیتی و جغرافیایی این منطقه توسعه 
یابــد و ارتقای وضعیت فرهنگی و آموزشــی این منطقه در کنار توجه به مســائل 
اقتصادی و معیشتی جزو اولویت ها و ضرورت هاست.رئیس جمهور در ادامه توجه به 
ارباب رجوع و پیگیری مشکلات مراجعان به دستگاه های اداری و اجرایی به عنوان 
یکی از انتظارات بحق مردم از دولت را مورد تأکید قرار داد و گفت: خواسته بنده از 
همه همکاران در دستگاه های اداری و اجرایی آن است که مسائل و مشکلات مردم را 
به دور از هرگونه روابط ناسالم و ناعادلانه مورد توجه و پیگیری قرار دهند به گونه ای 
که مردم احساس کنند خدمتگزارانشان در دستگاه های اداری و اجرایی حقیقتاً به 
دنبال گره گشایی از مشکلات آنها هستند.رئیسی بر پیگیری نامه ها و درخواست های 
مردم از دولت تأکید کرد و اظهار داشــت: حتماً همکاران بنده در بخش ارتباطات 
مردمی دولت نامه های دریافت شده از سوی مردم را به دقت بررسی و خواسته های 
آنها را پیگیری خواهند کرد چرا که اساســاً یکی از دلایل اصلی آمدن من در میان 
مردم توجه به خواسته های آنهاست.رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود 
در جمع مردم شــهریار امنیت امروز کشــور را مرهون جانفشانی شهدا و ایثارگران 
دانست و گفت: آنچه امروز مردم فلسطین به آن مبتلا شده اند. همه ما را نیز در نحوه 
حمایت از آنها در معرض آزمون الهی قرار داده است.رئیسی با انتقاد از سکوت مجامع 
بین المللی در قبال جنایات رژیم صهیونیستی در غزه، گفت: امروز مردم دنیا علاوه 
بر تنفر شدید از رژیم صهیونیستی و آمریکا نسبت به همه ساز و کارهای بین المللی 
نیز احســاس ناامیدی و ناکارآمدی می کنند و به دنبال نظم عادلانه جهانی هستند 
و ما یقین داریم با اراده ملت ها و خون پاک همه کودکان مظلوم فلســطینی نظام 
عادلانه جهانی در دنیا شــکل خواهد گرفت.رئیس جمهور با بیان اینکه مردم غزه 
امروز به ملت های جهان درس ایستادگی و مقاومت و همچنین بیزاری از دشمنان 
بشریت را می دهند، تصریح کرد: بی تردید خون کودکان مظلوم فلسطینی زمینه را 
برای بیرون آمدن دســت انتقام الهی و خاتمه دادن به حکومت ظالمان و فرعونیان 

زمان فراهم خواهد کرد.

مدیرعامل ســازمان انتقال خون ایران با حضور در دیوان محاســبات کشور، در جلسه کاری با رئیس کل این نهاد نظارتی 
شرکت کرد.به گزارش ایسنا به نقل از اداره کل روابط عمومی و اموربین الملل دیوان محاسبات کشور، در این جلسه سید 
احمدرضا دستغیب با قدردانی از فعالیت های صورت گرفته در حوزه انتقال خون اظهار داشت: دستگاه های مختلف اجرایی 
برای توسعه پایگاه های انتقال خون در سراسر کشور باید همکاری لازم را داشته باشند.رئیس کل دیوان محاسبات کشور 
بر ایجاد و راه اندازی پالایشــگاه های خون به منظور جلوگیری از خروج پلاســما از کشور تاکید کرد و گفت: ساماندهی 
مراکز خصوصی جمع آوری پلاسما یک ضرورت است و باید توسط سازمان انتقال خون و سایر دستگاه های متولی مورد توجه قرار گیرد.دستغیب همچنین خواستار 
تسریع در انجام آزمایش های غربالگری خون و انجام آزمایش NAT به جهت اطمینان از سلامت خون شد و گفت: دیوان محاسبات کشور اقدامات لازم را برای کمک 

به سازمان انتقال خون در جهت تامین منابع این مجموعه در دستور کار قرار می دهد.

نمایندگان مجلس بندی از لایحه برنامه هفتم را تصویب کردند که به موجب آن رانندگان تاکســی های اینترنتی می توانند 
به عنوان خویش فرما تحت پوشــش بیمه قرار گیرند.به گزارش ایسنا، نمایندگان مجلس در جلسه علنی نوبت صبح امروز و 
در ادامه بررســی مواد الحاقی کمیســیون تلفیق بند ج ماده ۲۹ لایحه برنامه هفتم را تصویب کردند.طبق این مصوبه، ارائه 
دهندگان خدمات حمل و نقل بار و مسافر که از طریق سکو )پلتفرم(های مجازی به فعالیت مشغول بوده و بیمه بازنشستگی 

ندارند، مجاز به بیمه نمودن خود نزد سازمان تأمین اجتماعی هستند.آئین نامه اجرائی موضوع این بند به پیشنهاد وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی حداکثر ظرف سه 
ماه پس از لازم الاجراشدن این قانون تهیه می شود و به تصویب هیأت وزیران می رسد.در جریان بررسی این بند، داوود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه ببان کرد: 
این رانندگان همچون اسنپ و تپسی در سکوهای مجازی فعالیت می کنند و امکان پوشش بیمه ای ندارند که شامل ۳۰۰ هزار نفر می شود. این بند مجوزی به این 

رانندگان می دهد که به عنوان خویش فرما تحت پوشش بیمه قرار گیرد.

با تاکید بر توسعه پالایشگاه های خون

رئیس کل دیوان محاسبات: مراکز خصوصی جمع آوری 
پلاسما ساماندهی شود

با تصویب مجلس

رانندگان تاکسی های اینترنتی تحت پوشش بیمه خویش فرما 
قرار می گیرند

در جمع مردم شهریار

رئیسی: تجدیدنظر در تقسیمات کشوری استان تهران جزو برنامه های دولت است
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گزیده خبر

وزیر اقتصاد مطرح کرد

ملزومات ایجاد بانک توسعه ای 
تخصصی برای حمایت از 

دانش بنیان ها

وزیر امور اقتصادی و دارایی با اشاره به پیشنهادات مطرح شده برای ایجاد 
یک بانک تخصصی برای حمایت از شــرکت های دانش بنیان گفت: برای 
تحقق این هــدف، باید دو موضوع »ایجاد بانــک تخصصی« و همچنین 
»تقویت صندوق نوآوری و شــکوفایی« را به مــوازات یکدیگر، پیش برد.

به گزارش ایسنا، سید احســان خاندوزی در نشست مشترک با  روح الله 
دهقانی فیروز آبادی - معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان رییس 
جمهور - درباره تأمین مالی شــرکت های دانش بنیــان، اظهار کرد: اگر 
تصمیم خوبی درباره راهکارهای تأمین مالی شرکت های دانش بنیان اتخاد 
کرده و به یــک ابتکار نهادی، راهبردی و ماندگار در این حوزه برســیم، 
همه از زیســت بوم ایجاد شــده، بهره مند خواهند شد.خاندوزی با اشاره 
به پیشنهادهای مطرح شده در این نشست، گفت: باید دو موضوع »ایجاد 
بانک تخصصی« و همچنین »تقویت صندوق نوآوری و شــکوفایی« را به 
موازات یکدیگر، پیش برد.وی اظهار کرد: اگر می توانســتیم چهار یا پنج 
میلیارد دلار منبع مالی جدید را به صندوق تزریق کنیم، کار ویژه و خوبی 
شــکل می گرفت که برای گروه هایی از شــرکت های دانش بنیان مفید 
واقع می شــد.وزیر اقتصاد گفت: پیشنهاد می شود که طرحی آماده شده 
و با مشــارکت صندوق نوآوری و یک کشور خارجی مانند قطر که دارای 
منابع مالی خوبی اســت، کار مشــترکی در این حوزه انجام شود تا بدین 
شــکل از ظرفیت منابع مالی خارجی و تجربه و دانش صندوق نوآوری و 
شکوفایی کشور استفاده شود.خاندوزی درباره راه اندازی بانک تخصصی نیز 
اظهار کرد: نیاز به بانک توســعه ای تخصصی در حوزه دانش بنیان مشابه 
بانک توســعه صادرات است که در همه استان ها گستردگی داشته، اما از 
شــعب محدودی برخوردار باشد.وزیر اقتصاد ادامه داد: در سایه این بانک 
تخصصی، می توان شــعب خاص دانش بنیــان برای بحث نظارت، اعتبار 
ســنجی، تضامین، وثایق و هر چه که نیاز است، ایجاد کرد.وی با تاکید بر 
اینکــه آن بانک را باید به بانک تخصصی آن حوزه تبدیل کرد، گفت: باید 
بازی و تفاهم بلندمدتی بین آن بانک و شــرکت های دانش بنیان شکل 
بگیرد؛ به طــوری که آن بانک، خود را متولی تأمیــن مالی حوزه دانش 
بنیان بداند و همچنین، آن شــرکت ها نیز خود را متعهد به رعایت قواعد 
و اصول بانکی بدانند.در این نشســت، گزارشی از وضعیت فعالیت شرکت 
های دانش بنیان و روش های تأمین مالی آنها ارائه شده و پیشنهاداتی نیز 
برای ایجاد تنوع در تأمین مالی این شــرکت ها و ایجاد بانک تخصصی در 
این حوزه، مطرح شد.این نشست با حضور »سید احسان خاندوزی« وزیر 
اقتصاد، »روح الله دهقانی فیروز آبــادی« معاون علمی، فناوری و اقتصاد 
دانش بنیان رییس جمهور، »مجید عشقی« رییس سازمان بورس و اوراق 
بهادار، »محمد جواد شــریف زاده« معاون امور بانکی، بیمه و شرکت های 

دولتی و مدیران صندوق نوآوری و شکوفایی برگزار شد.

معاون وزیر صمت:

ارائه تسهیلات دولت به صنایعی که آلایندگی کمتر دارند

اجرای تعرفه گذاری پلکانی کمک به تولید و صنعت است

ایســنا/قزوین معاون وزیر صنعت، معــدن و تجارت ضمن 
اشــاره به ارائه تسهیلات به شرکت هایی که آلودگی زیست 
محیطی کمتری دارند، گفت: شرکت هایی که ماشین آلات 
تولیــد داخل اســتفاده کنند و آلایندگی کمتری داشــته 
باشــند و در کنار این مســئله کاهش مصرف انرژی را هم 
در برنامه های خود بگنجانند می توانند از تسهیلات صندوق 
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری بهره مند شوند.

فرشــاد مقیمی در آیین تجلیل از صنعتگران و معدنکاران 
نمونه اســتان قزوین که یکشنبه ۲۸ آبان در سالن جلسات 
شهید امامی استانداری قزوین برگزار شد، اظهار کرد: استان 
قزوین با یک درصد مساحت کل کشور ١٠ درصد در عرصه 
اقتصادی سهم دارد و نیز چهار درصد از کل تولید کشور بر 
عهده قزوین اســت که عملکرد خوب این استان در سطح 

کشور را نشان می دهد.
وی با بیان این موضوع که جهت گیری ها و سیاستگذاری های 
صنعتی کشور به سمت و سوی حمایت از تولیدات دانش بنیان 
حرکت می کند بیان کرد: علاوه بر حمایت های معاونت علمی 
و فناوری ریاست جمهوری و وزارت اقتصاد، وزارت صمت نیز 
در نظر دارد زیرساخت های لازم برای رشد تولید دانش بنیان 
را فراهم کند که از جمله این سیاســت گذاری ها باید به در 
اختیــار قرار دادن فضاهای صنعتی و ســوله ها از ۳۶ ماه تا 
۴۸ ماه به بخش دانش بنیان اشــاره کرد. مدیرعامل سازمان 
صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی با اشــاره به موضوع 
مصرف انرژی و هزینه های ســنگین آن در بخش تولید که 
این روزها مورد توجه و درخواست ویژه تولید کنندگان قرار 
گرفته است، خاطرنشــان کرد: وقتی در خصوص انرژی در 
صنعت صحبت می کنیم همه توجه ها به ســمت تولید برق 
مــی رود در حالی که مصرف بهینه انــرژی باید مورد توجه 
قرار بگیرد.وی ادامه داد: در سال گذشته ١٧٠ مگاوات برق 
در واحدهای صنعتی تولید شــده و به این عدد در ســال 

١۴٠۲، ١۳۸ مگاوات اضافه می شــود و در سه ماه اول سال 
١۴٠۳ انتظار داریم که ۲١ مگاوات دیگر به آن اضافه شــود 
اما نکته مهم مصرف برق اســت؛ در سال ١۴٠٠، ۳٧ درصد 
از کل برق تولیدی کشــور صرف بخش صنعت شده است و 
از این میــزان ۶٧ درصد در الکتروموتورهای بخش صنعت 
مصرف شــده که می تــوان با برخی راهکارهــا، در مصرف 
صرفه جویی هایی اعمال شــود که این اقدام در نهایت سهم 
قیمت تمام شــده تولید را هم کاهش خواهد داد. مقیمی 
با اشاره به این مســئله که در برنامه ششم توسعه و نیز در 
برنامه هفتم به نوسازی و بازسازی صنعت تأکید شده و این 
عامل روی کاهش مصرف برق اثر دارد، تصریح کرد: نوسازی 
منجر به کاهش آلایندگی می شود و طبق تفاهم نامه ای که با 
محیط زیست داریم شرکت هایی که آلودگی زیست محیطی 
کمی داشته باشــند می توانند از تســهیلات با سود چهار 
درصد استفاده کنند. از طرفی شرکت هایی که ماشین آلات 
تولید داخل اســتفاده کنند و آلایندگی کمتری نیز داشته 
باشــند و در کنار این مســئله کاهش مصرف انرژی را هم 
در برنامه های خود بگنجانند می توانند از تسهیلات صندوق 
معاونت علمی و فناوری ریاســت جمهوری بهره مند شوند. 
وی با اشــاره به تلاش دولت برای راه اندازی شــرکت هایی 
که تولیدشــان متوقف شده، تأکید کرد: دولت به راه اندازی 
واحدهای متوقــف توجه ویژه دارد، از ابتدای فعالیت دولت 
ســیزدهم تا امروز بیــش از ۳۴٠٠ واحد صنعتی به چرخه 
تولید برگشته که آمار نسبتاً خوبی است و این فعالیت باید 
گســترده تر انجام شود. به گزارش ایسنا، معاون وزیر صمت 
در پایان خاطرنشان کرد: سهم قزوین از این عدد قابل توجه 
اســت ولی نرخ شرکت های متوقف شده در استان قزوین از 
میانگین کشور خیلی پایین تر است؛ از طرفی در کشور ۶۸٠ 
واحد تولیدی وجــود دارد که با تأمین مواد اولیه می توانند 

بین ۲٠ تا ۴٠ درصد رشد تولید داشته باشند.

عضو کمیسیون کشاورزی، آب منابع طبیعی و محیط 
زیســت مجلس شورای اســلامی به بیان توضیحاتی 
درباره اهمیت اجرای تعرفه گذاری پلکانی گاز خانگی 
بــرای جلوگیری از مصرف بی رویــه انرژی پرداخت. 
حجت الاســلام و المســلمین محمد ســبزی عضو 
کمیســیون کشــاورزی، آب منابع طبیعی و محیط 
زیست مجلس شورای اسلامی در گفت وگو با خبرنگار 
مهر، درباره اهمیت اجرای طرح تعرفه گذاری پلکانی 
گاز خانگی گفت: کشــور مــا دارای ذخایر عظیم گاز 
اســت ولی فرهنگ صحیح اســتفاده از گاز به دلیل 
فراوانی و در دســترس بودن آن در کشــور ما وجود 
ندارد و به همین دلیل جز کشــورهای پز مصرف در 
حوزه گاز و به طور انرژی هســتیم و کشورهای دیگر 
بــه این اندازه گاز مصرف نمی کنند. وی در ادامه بیان 
کرد: حتی ما شــاهدیم که برخی از اقشار مرفه که در 
تهران ســاکن هستند ولی در استان های شمالی برای 
خودشــان ویلا دارند، برای دو روز آخر هفته همیشه 
بخاری ها را روشــن نگه می دارند. در این شــرایط و 
به دلیل این اســتفاده بی رویه صنعت کشور و تولید 
کشور به دلیل ناترازی گاز به مشکل برخورد می کنند 
و برای جلوگیری از قطع شدن گاز منازل خانگی گاز 
صنایع قطع می شود و کارگران تعطیل می شوند. این 
نماینده مجلــس یازدهم بیان کرد: این اقدامات باعث 
ضربه خــوردن به صنایع و کارگران و حتی در انتهای 
زنجیره مردم می شــود، زیرا هر چه قدر صنایع از این 
محل ضرر کنند کالای خودشــان را گران تر می کنند. 
سال گذشــته برای جلوگیری از این مصرف بی رویه 
گاز تعرفــه گذاری پلکانی اجرا شــد و تا حدودی هم 
موفق بود. عضو کمیسیون کشاورزی مجلس یازدهم 
توضیح داد: باید کســانی که مصارف لاکچری از گاز 
دارند و غالباً هم درآمدهای بالایی دارند، هزینه مصرف 
خود را با اجرای تعرفه گــذاری پلکانی بپردازند. باید 
هزینــه مصرف بالای گاز از برخی مشــترکین گرفته 
شــود و هیچ مشکلی هم ندارد. ولی نباید در اجرا کم 
مصرفین و پر مصرفین با هم جریمه شــوند و موجب 
ناامیدی مردم شود.فســبزی افزود: این افراد در حالی 
مصرف گاز غیربهینه ای دارند و از یارانه پنهان انرژی 
استفاده می کنند که در مقابل مردم روستایی فقط با 
یک بخــاری منازل خود را گرم می کنند. البته اجرای 
تعرفه گذاری پلکانی که سال قبل دارای ایراداتی بود و 

نارضایتی در بین مردم ایجاد شد.

این عضو کمیسیون کشــاورزی مجلس ادامه داد: در 
این تعرفه گذاری پلکانی باید مردم ضعیف و روستایی 
مستثنا شــوند ولی تعرفه اقشار مرفه و پر مصرف هم 
باید به نحوی تعیین شود که آنها نگران شیوه مصرف 
خود باشند نه اینکه مثل سال های گذشته چون هزینه 
ناچیزی از آنها دریافت می شود اصلًا به میزان مصرف 
خود توجهی نداشته باشند.وی خاطرنشان کرد: اجرای 
تعرفــه گذاری پلکانی گاز در واقــع کمک به تولید و 

صنعت اســت. فاز اول اجرای تعرفه گذاری پلکانی بر 
مشترکان پرمصرف که با افزایش قیمت معادل قیمت 
پلــه به هر یک از پلکان ها همــراه بود، با صرفه جویی 
روزانه ۲۵ میلیون مترمکعب گاز در بخش مشــترکان 
پرمصرف گازی انجام شد که در زمان ناترازی مصرف 
گاز در اوج و پیک مصرف زمســتانی صرفه جویی قابل 

توجهی در مصرف انرژی به حساب می آید.

ایسنا/کرمان رئیس اداره کل آموزش و ترویج ستاد صندوق بیمه کشاورزی با اشاره به اینکه ۹۶ درصد مالکیت 
کشاورزی کشور ما مربوط به بخش خصوصی است، گفت: بیمه یکی از شاخص های توسعه یافتگی هر کشور 
است و در صورت افزایش ضریب نفوذ بیمه می توان حق بیمه را کاهش داد.محمد رحمانی امروز ۲۸ آبان ماه 
در جمع خبرنگاران کرمانی اظهار کرد: بخش کشاورزی دچار ناهمگونی است و این به دلیل اقلیم متفاوت در 
مناطق گوناگون است.وی افزود: شرایط آب و هوایی، میزان بارندگی، شوری خاک، آب و ... در مناطق مختلف 
با هم تفاوت دارد. ضمن اینکه فرهنگ اجتماعی یک منطقه روی فرهنگ تولید و کشت و کار تاثیر می گذارد.

رحمانی با اشاره به وقوع مخاطرات و حوادث طبیعی در کشور و استان کرمان بیان کرد: در حال حاضر ١۶٠ 
محصول کشــاورزی بیمه می شــود و تنوع محصول در زراعت، باغبانی، دام، طیور و ... داریم.رئیس اداره کل 
آموزش و ترویج ستاد صندوق بیمه کشاورزی با اشاره به اهمیت امنیت غذایی بیان کرد: بخش کشاورزی به میزان عرصه کل کشور تولید دارد، ١۸ درصد تولید ناخالص 
داخلی و ۳٠ درصد اشــتغال کشــور مربوط به این بخش اســت.وی در بخش دیگر سخنانش با اشاره به اینکه ۹۶ درصد مالکیت کشاورزی کشور ما مربوط به بخش 

خصوصی است، گفت: بیمه یکی از شاخص های توسعه یافتگی هر کشور است و در صورت افزایش ضریب نفوذ بیمه می توان حق بیمه را کاهش داد.

مدیرکل استاندارد استان تهران با تاکید بر اجباری بودن استاندارد روغن موتور و همچنین فیلتر هوا و روغن خودرو از توقیف 
١۲١ هزار لیتر روغن موتور تقلبی در تهران خبر داد. به گزارش ایســنا، محمد حســین طاهری با اشــاره به گشت مشترک 
بازرسان استاندارد و پلیس آگاهی تهران، از شهروندان خواست که از خرید لوازم یدکی غیر استاندارد خودرو خودداری کنند.

گفتنی است بر اساس آمار منتشر شده از سوی اداره کل استاندارد استان تهران، از ابتدای سال تاکنون ١۲١ هزار لیتر روغن 
موتور تقلبی و غیر استاندارد شناسایی و توقیف شده است.همچنین بازرسان استاندارد و نمایندگان انجمن صادرکنندگان و 
تولیدکنندگان فیلتر، از ١۲۵ مرکز تعویض روغنی بازرسی و بیش از ۳٠٠٠ فیلتر هوای غیر استاندارد خودرو را توقیف کردند.  

در مجموع در هفت ماهه امسال از حدود ١۲٠٠ مرکز عرضه لوارم یدکی خودرو و از  سطح استان بازرسی انجام شده است. همچنین در این مدت ١۳٠٠ مورد بازرسی 
از واحدهای تولیدی این بخش انجام شده است.وزارت صنعت، معدن و تجارت طرح مقابله با قاچاق در سطح عرضه را از فروردین سال قبل در حوزه لوازم یدکی خودرو 
آغاز کرد. لوازم یدکی خودرو، لوازم  خانگی، آرایشی و بهداشتی، پوشاک و دخانیات، پنج اولویت نخست اجرای طرح وزارت صنعت، معدن و تجارت در رابطه با مبارزه با 
قاچاق کالاست.  طبق گفته های مسئولان ستاد مقابله با قاچاق و ارز و وزارت صمت در سال قبل، برآورد شده که حدود ۳٠ تا ۶٠ درصد کل بازار لوازم یدکی خودرو 

سهم فعالیت های قاچاق و کالاهای تقلبی است.

۹۶ درصد مالکیت کشاورزی کشور، 
خصوصی است

توقیف ۱۲۱ هزار لیتر روغن موتور تقلبی در تهران

در شش ماهه نخست امسال صورت گرفت

معرفی بیش از ۱۰۰۰ بنگاه 
معاملات ملکی متخلف به 

تعزیرات

بر اساس اطلاعات منتشر شده از سوی سازمان حمایت مصرف کنندگان و 
تولیدکنندگان در شش ماهه اول سال جاری بازرسان ادارات کل صنعت، 
معدن و تجارت سراسر کشور بیش از ١٠٠٠ واحد معاملات ملکی و مشاور 
املاک متخلف را به ادارات کل تعزیرات حکومتی استان ها معرفی کرده اند.

به گزارش ایســنا، بر اســاس این آمار در نیمه نخست امسال طرح ویژه 
نظــارت بر واحدهای صنفی معاملات ملکی و مشــاورین املاک با هدف 
نظارت بر اجاره  بهای مسکن و کنترل قیمت های مسکن از سوی بازرسان 
ادارات کل صنعت، معدن و تجارت اجرا شــده که بر اســاس آن  ٧۹۶۸ 
مورد بازرســی از بنگاه های مشاور املاک در کشــور انجام شده است. از 
این تعداد ١۳۲۵ واحد صنفی متخلف شناســایی و پرونده های مربوط به 
آن ها با ارزش بیش از ١۳ میلیارد تومان برای رســیدگی و صدور رای به 
مراجع ذیصلاح ارسال شده است.بر این اساس گرانفروشی خدمات با ۵٠١ 
مورد، عدم درج تعرفــه در محل با ۸٧۶ مورد، عدم صدور فاکتور با ۹١۴ 
مورد و در نهایت نداشتن پروانه کسب با ۲۴۲ مورد از عمده تخلفات این 
واحدهای صنفی بوده است.چگونه شکایت کنیم؟طبق قانون نظام صنفی 
گران فروشی، کم فروشی، تقلب، احتکار، عرضه خارج از شبکه عدم اجرای 
ضوابــط قیمت گذاری و توزیع، فروش اجباری،  عــدم درج قیمت و عدم 
صدور صورتحساب از جمله مهم ترین تخلفات صنفی است.بر این اساس 
اگر شهروندان با موارد یاد شده مواجه شوند، می توانند با مراجعه به ستاد 
خبری سازمان های صنعت، معدن و تجارت استان ها و شهرستان های تابعه 
شــکایت خود را تنظیم کنند یا از طریق تلفن )١۲۴(، پورتال ســازمان 
حمایت به نشانی الکترونیکی www.cppo.ir، سایت )١۲۴.ir( و اپلیکیشن 
آپ شــکایت خود را مطرح کنند.همچنین بر اســاس قانون صنفی باید 
درآمدهای ناشــی از جریمه های دریافتی به حســاب خزانه واریز  شود و 
معادل آن در بودجه های ســنواتی منظور و توسط وزارت صنعت، معدن 
و تجارت پس از تأمین بار مالی ماده )۴۴( این قانون به  طور مســاوی در 
اختیار سازمان تعزیرات حکومتی، اتاق اصناف ایران و وزارت صنعت، معدن 
و تجارت قرار  گیرد تا در اجرای این قانون هزینه کنند اما اتاق اصناف بارها 

نسبت به دریافت نکردن این بودجه گلایه کرده است.

ربیس سازمان جهاد کشاورزی استان عنوان کرد

برنامه ریزی برای افزایش عملکرد 
محصولات پاییزه در خوزستان

ایسنا/خوزســتان ربیس سازمان جهاد کشاورزی خوزستان گفت: با توجه به اینکه 
امکان افزایش سطح زیر کشت پاییزه وجود ندارد در تلاش هستیم عملکرد محصول 
در واحد سطح را افزایش دهیم.مجید نبی پور در حاشیه جلسه ستاد فنی زراعت، 
اظهار کرد: خوزستان انبار غله کشور است و نگاه دولت به بخش کشاورزی استان 
ویژه اســت.وی افزود: با توجه به اینکه امکان افزایش سطح زیر کشت پاییزه وجود 
ندارد در تلاش هستیم عملکرد محصول در واحد سطح را افزایش دهیم و در همین 
راستا موانع افزایش تولید از جمله آفات و بیماری ها را شناسایی و جهت پیشگیری 
از این موانع برنامه ریزی صورت می گیرد.به گزارش ایسنا به نقل از جهاد کشاورزی 
خوزســتان، نبی پور بیان کرد: زمان استفاده و کیفیت نهاده ها در افزایش عملکرد 
بسیار موثر خواهد بود. به همین دلیل با اجرای برنامه های آموزشی و انتقال یافته ها 
کشاورزان را برای رســیدن به این اهداف یاری خواهیم داد. وی با اشاره به توزیع 
مطلوب کودهای موردنیاز کشــاورزان در استان گفت: فقط ١٠ درصد از کودهای 

اختصاص یافته در انبارها باقی مانده است.
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متخصصان یک شرکت دانش بنیان به کمک دانش بومی در حوزه نانو 
موفق شده اند، دارویی ضد سرطان بدون عوارض جانبی داروهای معمول 
تولید کنند که ســالانه ۲۵ میلیون دلار صرفه جویی ارزی برای کشور 
در پی دارد.به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری، احمد پوراحدی، مدیرعامل 
شرکت دانش بنیان اکسیر نانوسینا با اشاره به طراحی و تولید داروهای 
ضد ســرطان و مبتنی بر نانوفناوری عنوان کرد: شــرکت دانش بنیان 
اکسیر نانو سینا فعالیت خود را از سال ۱۳۸۸ در حوزه تولید داروهای 
ضد سرطان آغاز کرده اســت. زمینه فعالیت این شرکت دانش بنیان، 
تولید داروهای نانویی و تولید داروی نانو میسلی و نانولیپوزومی است.

وی افزود: یکی از داروهای ضدســرطان خارجی که حدود هشت سال 
اســت در بازار ایران وجود دارد، دوکسوروبیسین لیپوزومال است که 
برای طیف گسترده ای از سرطان ها، به طور عمده برای سرطان پستان 
و بعد ســرطان خون استفاده می شــود. البته نمونه معمولی این دارو، 
عوارض جانبی بسیار زیادی دارد.پوراحدی ادامه داد: چند سال پیش 
یک شــرکت آمریکایی، دارویی را وارد بازار کــرد که عوارض جانبی 
دوکسوروبیســین را کاهش داد و قیمت بسیار بالایی نیز برای آن در 
نظر گرفت اما خوشبختانه با تولید این دارو توسط متخصصان شرکت 
دانش بنیان اکسیر نانوسینا در عین برخورداری از کیفیت مشابه نمونه 
خارجی، قیمت تمام شده دارو برای بیماران تا یک سوم نمونه وارداتی 
کاهش یافت و تمام نیاز بیماران با استفاده از داروی ساخت ایران تأمین 
می شــود.وی همچنین گفت: تا پیش از تولید دوکسوروبیســین نانو 
لیپوزومال توسط اکسیر نانو سینا، سازنده این دارو، شرکتی آمریکایی 
بود و در هر ویال این دارو را بسته به نوع کشور از حدود ۶۰۰ تا ۹۰۰ 
دلار به فروش می رساند. اما با ساخت این دارو توسط متخصصان این 
شــرکت دانش بنیان، ضمن تأمین نیاز بیماران با عوارض جانبی کم تر 
بــه ویژه برای بیماران قلبی، زمینه بــرای کاهش خروج ارز نیز فراهم 
شده است.مدیرعامل شــرکت دانش بنیان اکسیر نانوسینا با اشاره به 
اســتفاده از فناوری نانولیپوزوم در داروی دوکسوروبیسین ساخت این 
شرکت دانش بنیان گفت: با تکیه به این فناوری، ماده دارویی فقط به 
سلول های سرطانی وارد می شود و سلول های سرطانی را از بین می برد، 
به همین دلیل عوارض جانبی آن بســیار کاهش پیدا کرده است.وی 
با بیان این که کار پژوهش و مطالعات فناورانه برای ســاخت این دارو، 
از یک دهه قبل توســط جمعی از متخصصان دانشگاهی این شرکت 
دانش بنیان آغاز شــده عنوان کرد: علیرغم تمامی ســخت گیری های 
وزارت بهداشــت توانستیم تمامی مجوزها را اخذ کنیم و این محصول 
دانش بنیــان اکنون نیاز بیماران ســرطانی را تأمین می کند.این فعال 
فناور به اشــتغال ایجاد شده توسط این شرکت دانش بنیان اشاره کرد 
و افزود: اکسیر نانو سینا ۵۰ نفر نیروی انسانی دارد که بخش عمده ای 
از پرسنل، متخصصان و دارای تحصیلات تکمیلی هستند.پوراحدی با 
اشاره به سهم تولیدات دانش بنیان از بازار داروهای ضد سرطان گفت: 
در ایران حدوود ۲۰ تا ۲۵ هزار ویال از همین دارو اســتفاده می شود. 
این شرکت دانش بنیان پنج سال است که موفق شده، کل نیاز کشور 
را تأمین کند و زمینه ساز ذخیره سالیانه ۲۵ میلیون دلار سرمایه های 
ارزی کشــور شود.وی با اشاره به ورود این شرکت دانش بنیان به حوزه 
صادرات با اخذ تاییدیه های بین المللی عنوان کرد: صادرات دارو دارای 
الزامات و بعضاً مشــکلات خاص خود اســت؛ امــا علیرغم وجود این 
مشــکلات، این محصل در عراق و فیلیپین در حال ثبت اســت و به 
کشور سوریه صادرات مستمر دارد.مدیرعامل شرکت دانش بنیان اکسیر 
نانوسینا با اشاره به ضرورت حمایت های گسترده برای ورود محصولات 
دانش بنیان به بازارهای بین المللی عنوان کرد: معاونت علمی، فناوری 
و اقتصاد دانش بنیان ریاســت جمهوری همواره به شیوه های مختلف 
حمایت خود را از صادرات محصولات دانش بنیان نشان داده است، اما 
صادرات و ثبت محصول نیاز به مدارکی دارد که هزینه های زیادی به 
شرکت تحمیل می کند. حمایت در تأمین مالی ثبت می تواند می تواند 

زمینه ساز ورود شرکت های دانش بنیان به بازار جهانی شود.

یک شرکت دانش بنیان اعلام کرد؛

تولید نانوداروی ضدسرطان ۲۵ 
میلیون دلار صرفه جویی ارزی دارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

وقتی شکستی،می توانی ارزشمند باشی!!

فروش سیتروئن ۲CV چوبی با قیمت قابل توجه 230 هزار دلار!

یک دســتگاه ســیتروئن ۲CV چوبی نمادین که از درخت های گوناگون ساخته شده است با قیمت قابل توجه ۲۳۰ هزار دلار به 
فروش رفت و رکورد جدیدی را ثبت کرد. ۲CV که در کشــور ما نیز با نام ژیان مشــهور شــد طرفداران و منتقدان زیادی دارد. 
دوســتداران این خودروی فرانســوی می گویند ۲CV باعث شد توده مردم در کشوری که جنگ جهانی را تجربه کرده بود مالک 
خودرو شــوند. درعین حال برخی افراد می گویند ۲CV از حداقل های یک خودروی استاندارد نیز به دور بوده است؛ اما به هرحال 
همه موافق این موضوع خواهند بود که پرداختن مبلغی هنگفت برای ۲CV ساخته شده از چوب کار عاقلانه ای نخواهد بود. در 
حراجی روئیلاک هفته پیش که در فرانسه برگزار شد ژان پاول فاواند که مالک یک موزه در این کشور است مبلغی در حدود ۲۳۰ 
هزار دلار را برای خرید این سیتروئن ۲CV چوبی پرداخت کرد. بد نیست بدانید با چنین مبلغی می توان یک دستگاه پورشه ۹۱۱ 
کررا S صفرکیلومتر را خریداری کرد. گفته می شود قیمت نهایی پرداختی برای خودروی موردبحث حدود ۴۳ هزار دلار بیشتر از 

رکورد قبلی ۲CV بوده هرچند مدلی که قبلًا با بیشترین قیمت فروخته شد نسخه ای ساده و معمولی بود.

زمانی برای رقص لاله ها
هلند توانست جواز حضور در یورو را به دست بیاورد و حالا این تیم با رهبری فان دایک به فکر درخشش در یورو است.به گزارش 
ایسنا و به نقل از ساکرنت، گل زودهنگام ووت وخهورست صعود تیم ملی هلند را به یورو ۲۰۲۴ تضمین کرد. هلند در خانه ایرلند 
را با یک گل در ورزشــگاه یوهان کرویف شکســت داد و در گروه B بعد از فرانسه دوم شد. این برد هلندی ها را ۱۵ امتیازی کرد. 
هلند با شش امتیاز کمتر از فرانسه و بالاتر از یونان مسافر یورو شد.شاگردان رونالد کومان در بازی آخر باید خارج از خانه مقابل 
جبل الطارق به میدان بروند؛ تیمی که روز شنبه در نیس با نتیجه ۱۴ بر صفر از فرانسه شکست خورد.هلندی ها در بیشتر زمان 
بازی توانسته بودند عمکلرد خوبی نشان دهند و چندین موقعیت ایجاد کردند اما نتوانستند به برتری خود بیفزایند. کودی خاکپو 
چندین موقعیت خوب در این دیدار داشت ولی نتوانست گلزنی کند. تیجانی رایندرز نیز یک موقعیت خوب گلزنی را از دست داد.

انتظار می رود این آخرین حضور استفن کنی روی نیمکت ایرلند باشد. ایرلند روز سه شنبه در دوبلین یک بازی دوستانه مقابل 
نیوزلند برگزار خواهد کرد و باید خودش را آماده حضور در انتخابی جام جهانی کند.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب گرینگوی پیر
کتاب گرینگــوی پیر از مهمتریــن آثار کارلوس 
فوئنتس نویسنده  ی شــهیر مکزیکی است. طرح 
کلی این کتاب با الهام از رویدادی واقعی در رابطه 
با زندگی »امبــروز بی  یرس« نویســنده معروف 
آمریکایی نوشته شده است. البته کتاب گرینگوی 
پیر هم به هیچ عنوان تلاشی برای گزارش واقعیت 
نیســت و فقط کلیت این واقعه، دســتمایه  خلق 
داستانی شده است که با تخیل نویسنده  اش پیش 
می رود. کتاب همانطور که بدان اشــاره شد درباره   
مردی سالخورده است که سابقاً خبرنگار و نویسنده 
بوده و به دلایلی نامعلوم تمام زندگی و گذشــته   
خود را پشت سر گذاشته و به مکزیکِ درگیرودار 
انقلاب آماده است. پیرمردی آواره، سرگشته، ترک 
وطن کرده، درمانده، در ســرزمینی بیگانه. با یک 
چمدان حاوی نسخه  ای از رمان دن کیشوت! او براستی کیست؟ گذشته  اش چیست؟ چرا به 
مکزیک آمده است؟ تمام اینها سوالاتی است که به تدریج در طول داستان بر خواننده آشکار 
می  شود. نام او را نمی  دانیم چرا که او نام خود را نیز دفن کرده است. مکزیکی  ها او را گرینگو 
می  نامند و گویا این نامی اســت که به آمریکایی  های مهاجر و پناهنده در مکزیک می  دهند. 
اولین چیزی که در همان صفحات آغازین کتاب بر خواننده معلوم می  شود سرنوشت محتومِ 
گرینگو اســت هر کدام از این شخصیت  ها بار گذشــته  ای تلخ و زجرآور را حمل می  کنند. 
گذشته  ای که برشانه  هایشان سنگینی می  کند و آزارشان می دهد. هر کدام از آن ها به شکلی 
در حال فرار از گذشته  خویش است. گذشته  ای که نه می  توان رها کرد نه می  توان فراموش 
کرد و نه می  توان تغییر داد. آن ها هر کدام به شکلی زخم خورده گذشته  خویش  اند. در این 

میان گرینگوی پیر فقط مرگ را چاره  خود می  بیند.

رایان کوگلر
سال های فعالیت: ۲۰۰۹ تاکنون فیلم های قابل توجه: 
 ،)Creed( عقیده ،)Fruitvale Station( ایستگاه فروتویل

)Black Panther( پلنگ سیاه
باید پرسید رایان کوگلر قادر به انجام چه کاری نیست؟ 
او در تقاطع انتظار و مسؤولیت ایستاد و یک ابرقهرمان 
سیاهپوست میلیارد دلاری را تحویل داد، و در این راه 
جوایز اســکار را به MCU آورد. این در حالی است که 
او تا به امروز فقط سه فیلم بلند به نام خود ثبت کرده 
است. پیشــرفت فیلم سازی کوگلر همان چیزی است 
که در مدرسه ی فیلم از آن سخن می گویند. آینده ی 
تحسین شــده. در میانه ی راه است و آثار مردم  پسند 
می سازد. از بررسی شخصیت خام مستند »آخرین روز 
اسکار گرانت« تا معرفی رسمی فرهنگ پاپ در واکاندا، و ساخت فیلم »عقیده« که در بین آن ها 
حق رأی را ادا می کرد. کوگلر نیمه ی آخر ســال ۲۰۱۰ را به عنوان یکی از جذاب ترین تازه کارها 
شــروع کرد. گذر از یک تراژدی مســتقل، درام اکشن و ابرقهرمانانه، نقطه ی مشترک فیلم هایش 
اســت و توانایی او در زمینه ســازی و تقطیر هر داستان بدون در نظر گرفتن ژانر به خالص ترین و 
قابل لمس ترین احساسات انسانی است. حتی در تمام صحنه های گیج کننده ی بوکس و شهرهای 
آینده نگرانه، جدیت اولین فیلم او یعنی »ایســتگاه فروتویــل« در روایت هایش ادامه دارد. از همه 
مهم تر، در دستان کوگلر، هیچ موضوعی آن قدر مهم نیست که بتواند در جدیت محض غرق شود؛ 
حتی یک داســتان به تاریکی زندگی اسکار در فیلمش. کوگلر شخصا خجالتی و محجوب است 
اما فیلم های او با شــوخ طبعی و جذابیت سر و صدا می کنند.تأیید اینکه او برای پلنگ سیاه ۲ در 
سال ۲۰۲۲ برنامه دارد، نشان دهنده ی استعداد بزرگ کوگلر است. نشان او بر این فیلم چنان پاک 

نشدنی است که هیچ کس نمی خواهد مالکیت آن را در دست دیگران ببیند.

فرهنگ

طبق یک ســند مشــترک آلمان، فرانســه و ایتالیا 
درباره شیوه قانونمندسازی هوش مصنوعی در آینده 
به توافقی دســت یافته اند آنها معتقدند باید به جای 
هوش مصنوعــی کاربردهــای آن را قانونمند کرد.به 
گــزارش خبرگزاری مهر به نقل از رویترز، پیش بینی 
می شــود این امر مذاکرات در سطح اتحادیه اروپا را 
سرعت بخشــد.دولت های این ۳ کشور طرفدار ایجاد 
تعهدات داوطلبانه الزام آور برای تهیه کنندگان بزرگ 
و کوچک هوش مصنوعی هستند. کمیسیون ، پارلمان 
و هیات اتحادیه اروپا هم اکنون مشغول مذاکره درباره 
موضع منطقه درباره این حوزه جدید فناوری هستند.

پارلمان اتحادیه اروپا در ماه ژوئن ۲۰۲۳ میلادی قانون 
هوش مصنوعی را با هدف کاهش ریسک ایمنی و اجتناب از تاثیرات تبعیض آمیز بدون 
کندکردن روند توســعه آن در منطقه ارائه کرد. در نهایت اعضای پارلمان طی مذاکرات 
دستورالعملی پیشــنهاد کردند که فقط تهیه کنندگان بزرگ هوش مصنوعی)که بیشتر 
آمریکایی هستند( باید آن را رعایت کنند.با این حال ۳ دولت اتحادیه اروپا نسبت به این 
چالش رقابتی آشکار دســتورالعمل مذکور برای ارائه دهندگان کوچکتر اروپایی هشدار 
دادند. آنها اعلام کردند که این می تواند منجر به اعتماد کمتر به امنیت این ارائه دهندگان 
کوچکتر و در نتیجه مشتریان کمتر شود. آنها در ادامه افزودند این قوانین باید برای همه 
الزام آور باشد. همچنین هیچ تحریمی نباید اعمال شود.اما اگر پس از یک بازه زمانی خاص 
دســتورالعمل نقض شد، یک سیستم تحریم ایجاد خواهد شد. در آینده مقامات اروپایی 
پیروی شرکت ها از استانداردها را رصد خواهند کرد.طبق بیانیه وزارت اقتصاد آلمان که 
همراه وزارت امور دیجیتال این کشور مسیولیت این حوزه را برعهده دارند، قوانین و نظارت 
های دولتی نباید هوش مصنوعی را قانونمند کنند بلکه باید کاربردهای آن را هدف گیرد.

توســعه مدل های هوش مصنوعی که هنوز استفاده نمی شوند یا در بازار ارائه نشده اند، 
نباید توسط کشورها به طور جداگانه قانونمند شود.

توافق آلمان، فرانسه و ایتالیا درباره 
قانونمندسازی هوش مصنوعی
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